
旋转蒸发仪简易操作指南 

 

1. 安装蒸发瓶。 

2. 安装接收瓶。 

3. 依次打开冷凝器和基座单元的开关。 

4. 设置转速、蒸发瓶高度和水浴温度。 

5. 降低蒸发瓶，使其内液面与水浴液面一致。 

6. 打开真空泵。旋转蒸发仪开始工作。 

7. 结束实验时，依次关闭真空泵、冷凝器和基座单元的开关。 

8. 拆下蒸发瓶，转移样品后清洗蒸发瓶和接收瓶。 

 

应用： 

旋转蒸发器的应用主要是在医药、化工、生物制品、食品科学等

行业的科研和生产过程。其功能是蒸发、浓缩、结晶、干燥、分离和

溶剂回收。 

 

 

 

 

 

 

 



Rotary evaporator operation manual 

 
1. Install the evaporator flask. 

2. Assemble the receiving flask. 

3. Turn on the switches of condensate cooler and base unit in order. 

4. Set rotation speed and the heating bath temperature. 

5. Lower the evaporator flask into the water bath. 

6. Turn on the vacuum pump. The rotary evaporator will begin to rotate. 

7. When the experiment is completed, turn off the instrument in order as 

below: vacuum, condensate cooler and base unit. 

8. Remove the evaporator flask from the condenser setup. Remove your 

sample from it, then clean the evaporator flask and receiving flask. 

 

Application: 

The application of rotary evaporator is mainly in the scientific research 

and production process of pharmaceutical, chemical, biological products, 

food science and other industries.  

Its functions are evaporation, concentration, crystallization, drying, 

separation and solvent recovery.  

 

 
 

https://www.zzkdmachinery.com/equipment/rotary-evaporator.html

